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Zápis z jednání 

Bezpečnostní komise Rady Kraje Vysočina č. 4/2014 
konaného dne 16. 9. 2014 

 
 

Přítomni: 

1. Jágrik Miroslav 5. Kalabus Pavel 

2. Musílek Karel 6. Nevoral Marek 

3. Vencovská Marta  7. Plášil František 

4. Slámečka Jan (předseda) 8. Murárik Jan (tajemník) 

 
Omluveni: 

1. Musil Michal  4. Hrubý Jaroslav 

2. Tecl Jan 5. Fejta Libor 

3. Holub Antonín 6. Maslák Pavel (místopředseda) 

 
Hosté: 

1. Jirák David (DO PČR) 4. Dvořák Pavel (OSH KrÚ) 

2. Kostečka Jan (PČR KŘP KV) 5. Pokorný Josef (OSH KrÚ) 

3. Němec Jiří (HZS KV)  

 
Program: 
 
Zahájení jednání, schválení programu (Jan Slámečka, předseda komise); 

1. Informace o dotacích na projekty prevence kriminality ve 2. pololetí 2014; Příprava 
programu prevence kriminality Kraje Vysočina na tok 2015 (Ing. Josef Pokorný, OSH); 

2. Informace o čerpání Rozpočtu Kraje Vysočina na kapitole PO a IZS za I. pololetí roku 
2014 (Bc. Pavel Dvořák, OSH); 

3. Aktualizace Programu rozvoje Kraje Vysočina za oblast krizového řízení (Ing. Jan 
Murárik, OSH); 

4. Prezentace – činnost DO PČR ve struktuře KŘ Policie Kraje Vysočina, personální 
a technické vybavení (npor. Mgr. David Jirák, vedoucí DO PČR); 

5. Dosavadní zkušenosti s vlivem probíhajících oprav dálnice D1 na provoz a dopravní 
situaci, včetně zkušeností ze zásahové činnosti složek IZS (npor. Mgr. David Jirák, 
vedoucí DO PČR, plk. Ing. Jiří Němec z HZS); 

6. Rozprava;  
Závěr (Jan Slámečka, předseda komise);  
Prohlídka služebny. 
 
 
Zahájení jednání, schválení programu 
Npor. Mgr. David Jirák, vedoucí DO PČR, přivítal přítomné na Dálničním oddělení PČR Velký 
Beranov. Jan Slámečka, předseda Bezpečnostní komise Rady Kraje Vysočina (dále jen „BK“), 
přivítal přítomné, představil hosty a zahájil jednání. Dle počtu přítomných konstatoval, že je 
komise usnášeníschopná. Přednesl návrh programu jednání, který byl 7 hlasy schválen. 
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1. Informace o dotacích na projekty prevence kriminality ve 2. pololetí 2014; Příprava 

programu prevence kriminality Kraje Vysočina na tok 2015  
Josef Pokorný, dle podkladového materiálu, seznámil přítomné s vyhodnocením žádostí 
podaných v rámci Zásad Zastupitelstva Kraje Vysočina pro poskytování dotací na ochranu 
obecního nemovitého majetku v Kraji Vysočina v roce 2014. Celkem bylo předloženo 34 žádostí 
od 32 obcí o dotace ve výši 677 659 Kč. Celkové náklady se spoluúčastí obcí byly vyčísleny 
částkou 1 666 541 Kč. Z dalšího hodnocení byly vyřazeny 4 žádosti pro nesplnění kritérií Zásad 
pro předložení žádosti. Celkem bylo podpořeno 28 žádostí o celkovém finančním objemu 
570 075 Kč (po úpravě rozpočtu pro tyto Zásady). (http://extranet.kr-
vysocina.cz/samosprava/index.php?akce=zastupitelstvo_materialy_detail&id=6116 ) 
 
Dále Josef Pokorný informoval o vyhodnocení grantového programu Fondu Vysočiny „Prevence 
kriminality 2014“ na podporu plnění opatření Programu prevence kriminality Kraje Vysočina 
na rok 2014. Alokace finančních prostředků činila 1 500 000 Kč. V rámci grantového programu 
bylo podáno celkem 21 žádostí od 17 různých žadatelů s celkovou výši požadované dotace 
1 524 314 Kč. Řídící výbor na svém zasedání dne 21. 7. 2014 doporučil poskytnout dotace 
na podporu 18 projektů v celkové výši 1 446 017 Kč. Současně řídící výbor doporučil nepodpořit 
3 projekty z důvodu nesouladu s vyhlášeným grantovým programem. V rámci grantového 
programu „Prevence kriminality 2014“ bylo podpořeno18 subjektům v celkové výši 1 446 017 Kč. 
V rámci přípravy tohoto grantového programu pro rok 2015 informoval o zaměření 
(viz http://extranet.kr-
vysocina.cz/samosprava/index.php?akce=zastupitelstvo_materialy_detail&id=6096) a vyzval 
přítomné k připomínkám a námětům na doplnění zaměření programu. V tomto roce byla 
převážná část žádostí zaměřena na práci s rizikovou mládeží. Příští zasedání je plánováno 
na 4. listopadu 2014, kde bude diskutováno o přípravě GP FV „Prevence kriminality 2015“. 
 
Usnesení 11/04/2014/BK 
Bezpečnostní komise Rady Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
informaci o poskytnutí dotací z Fondu Vysočiny v rámci grantového programu Prevence 
kriminality 2014 dle materiálu BK-04-2014-01 př. 1 a př. 2. 
Usnesení bylo přijato 7 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 

 
2. Informace o čerpání Rozpočtu Kraje Vysočina na kapitole PO a IZS za I. pololetí 

roku 2014 
Pavel Dvořák, dle podkladového materiálu, informoval, že v rozpočtu Kraje Vysočina na kapitole 
požární ochrana a IZS byly pro rok 2014 alokovány prostředky v celkové výši 13 080 000 Kč. 
V průběhu první poloviny roku obdržel kraj dotace ze státního rozpočtu na zabezpečení požární 
ochrany ve výši 3 482 000 (v roce 2013 to bylo 3 235 000 Kč) a dotaci 1 898 000 Kč. Zde se 
jedná se o nedočerpanou část dotace z roku 2013. Dále dotaci od Ministerstva vnitra 
495 000 Kč na sociální prevenci (v roce 2013 to bylo 832 000 Kč). Rozpočet byl i navýšen 
o plánovanou dotaci 500 000 Kč obci Trnava na nákup cisternové automobilové stříkačky. 
Celkem bylo na kapitole PO a IZS rozpočtováno v polovině roku 19 455 000 Kč. Převážná část 
těchto prostředků byla již vyplacena ve formě dotací na požární ochranu obcím kraje 
na zabezpečení akceschopnosti jednotek PO a HZS Kraje Vysočina. 
V měsíci září ještě OSH na základě výzvy MV – GŘ HZS ČR požádal o navýšení dotace 
ze státního rozpočtu o 666 000 Kč. Tato dotace bude vyplacena společně se zbývající 
nerozdělenou částí dotace, kterou kraj obdržel v I. pol., před koncem roku 2014. Celkem tak 
na kap. PO a IZS bude oproti začátku roku alokováno 20 121 000 Kč 
V I. pol. roku 2014 bylo čerpáno ve výši 11 796 269,40 Kč, tj. 61 %. 

http://extranet.kr-vysocina.cz/samosprava/index.php?akce=zastupitelstvo_materialy_detail&id=6116
http://extranet.kr-vysocina.cz/samosprava/index.php?akce=zastupitelstvo_materialy_detail&id=6116
http://extranet.kr-vysocina.cz/samosprava/index.php?akce=zastupitelstvo_materialy_detail&id=6096
http://extranet.kr-vysocina.cz/samosprava/index.php?akce=zastupitelstvo_materialy_detail&id=6096


 

Číslo jednací:  KUJI  62585/2014 SH 

 
Číslo stránky 3 

Na neinvestiční výdaje bylo v I. pol. 2014 čerpáno 7 496 269 Kč. Hlavním výdajem byly dotace 
obcím na zabezpečení akceschopnosti jednotek SDH ve výši 7 283 000 Kč. Kraj na základě 
zákona č. 133/1985 Sb., o požární ochraně, přispívá obcím kraje na financování potřeb jejich 
jednotek SDH.  
Kapitálové výdaje – celková částka určená na kapitálové výdaje činí 4 800 000 Kč. 
Jsou to prostředky určené jako dotace HZS kraje na výdaje spojené s obnovou požární techniky 
a zařízení a dotace obci Trnava na nové požární vozidlo. Z těchto prostředků je vyčerpáno 
89,5 %. 
Na kapitole jsou rovněž alokovány prostředky na financování aktivit v oblasti prevence 
kriminality dle Programu prevence kriminality Kraje Vysočina a schválených usnesení RK a ZK. 
Patří sem podpora nízkoprahových zařízení, zájmově sportovní činnost mládeže, výchovně 
vzdělávacích projektů, informování občanů, např. jak postupovat při zadlužení, pomoc 
odsouzeným v návratu do civilního života apod. 
 
Návrh skladby rozpočtu na rok 2015 je obdobný jako na rok 2014. Celkové výdaje na kapitole 
PO a IZS pro rok 2015 jsou navrženy ve výši 15 080 000 Kč. 
 
Jan Slámečka vyzdvihl činnost generálního ředitele HZS Drahoslava Ryby, v čerpání dotací 
pro HZS i personálním zabezpečení. 
 
Usnesení 12/04/2014/BK 
Bezpečnostní komise rady kraje 
bere na vědomí 
zprávu o čerpání Rozpočtu Kraje Vysočina na kapitole PO a IZS za I. pololetí 2014 a informace 
o přípravě Rozpočtu Kraje Vysočina na rok 2015 kapitoly Požární ochrana a IZS. 
Usnesení bylo přijato 7 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 

3. Aktualizace Programu rozvoje Kraje Vysočina za oblast krizového řízení 
Jan Murárik, dle podkladového materiálu, informoval o strategickém dokumentu Kraje Vysočina 
– Programu rozvoje Kraje Vysočina a novelizací pro oblast krizového řízení. Hlavním záměrem 
je zdokonalování akceschopnosti složek IZS. Tento materiál je i oporou pro čerpání dotací. 
 
Usnesení 13/04/2014/BK 
Bezpečnostní komise rady kraje 
bere na vědomí 
informaci o aktualizaci Programu rozvoje Kraje Vysočina za oblast krizového řízení.  
Usnesení bylo přijato 7 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
Plk. Mgr. Jan Kostečka, vedoucí odboru služby dopravní policie krajského ředitelství, přítomné 
informoval, v rámci místního krizového řízení, o zkušebním programu OPERA na integrovaném 
operačním středisku v Praze. Program by měl pomoci vyhodnotit událost na silnicích 
a navrhnout optimální řešení dané situace pro složky IZS. 
Dále přítomné informoval o plánu zimní údržby Pardubického kraje, která by měla provádět 
údržbu i na silnicích I. třídy v Kraji Vysočina a to na silnicích č. 34 a 37, souvisí i s následky 
mimořádných událostí dopravních nehod.  
Jiří Němec, vedoucí krajského operačního a informačního střediska HZS Kraje Vysočina, 
doplnil, že záměr Ministerstva dopravy je, aby všechny silnice I. tříd na území ČR, udržovala 
komerční firma. Přítomní se shodli, že tento záměr se zdá být pro kraje nežádoucím, mají obavy 
ze zhoršení situace na silnicích z takového záměru.  Správy a údržby silnic v krajích pracují 
na opatření, aby této situaci bylo zamezeno.  
Odbor sekretariátu hejtmana krajského úřadu po komunálních volbách poskytne složkám IZS 
aktualizované kontakty na obce. 
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Jan Slámečka vznesl návrh na spojení bodů 4 a 5. 
4. Prezentace – činnost DO PČR ve struktuře KŘ Policie Kraje Vysočina, personální 

a technické vybavení  
5. Dosavadní zkušenosti s vlivem probíhajících oprav dálnice D1 na provoz 

a dopravní situaci, včetně zkušeností ze zásahové činnosti složek IZS 
Npor. Mgr. David Jirák, vedoucí DO PČR, seznámil přítomné se základními údaji Dálničního 
oddělení PČR Velký Beranov. Současná struktura dálničního oddělení vznikla 1. 1. 2010.  
Obhospodařovaný dálniční úsek D1: 73,7 km až 166,5 km; 
Personální stav: 52 policistů (z toho 5 policistů na základní povinné přípravě a 2 vedoucí 
pracovníci);  
Vozový park: 5 výjezdových vozidel k nehodám, 7 osobních automobilů (z toho 3 rychlá vozidla), 
1 motorka. 
Dopravní nehody a následky dopravních nehod na D1 v roce 2014 (do 16. 9. 2014) 
Dopravní nehody: 456 611 (rok 2013 cca 511 000) 
Úmrtí: 2 (6 - rok 2013) 
Těžká zranění: 16 
Lehká zranění: 44 
Blokové pokuty: 5 525 (z toho překročení nejvyšší povolené rychlosti 1 578) 
Alkohol: 8 
Návyková látka: 1 
 
Dálniční oddělení se mimo dopravní činnosti na D1 zabývá i pořádkovou činností 
na odpočívkách. 
 
Modernizace D1: 
V současné době probíhá modernizace na 4 úsecích D1: 41-49 km 66-75 km, 104-112,  
153-162. První dva úseky by měly být dokončeny do konce roku 2014. K modernizaci jsou 
plánovány úseky 112-119 km, 119-134 km. Modernizované úseky, přes velké obavy, nevykazují 
zvýšené komplikace v průjezdu, řidiči jsou ukáznění a dbají zřetele na omezení, dojezd složek 
IZS je do 15 minut.  
Jiří Němec doplnil, že k dopravním nehodám dochází až za modernizovanými úseky a obává se 
i zvýšené nehodovosti na zrekonstruovaných úsecích.  
Dále konstatoval, co se rychlosti dojezdu týče, jsou složky IZS limitované množstvím nájezdů 
na D1. 
 
Na základě dotazu Jan Kostečka informoval o statistice úmrtí na silnicích v Kraji Vysočina. 
V roce 2014 je do této doby evidováno 37 úmrtí při dopravních nehodách, za celý rok 2013 
došlo na silnicích v kraji ke 41 úmrtí. V letošním roce je nahlášeno méně dopravních nehod, 
ale následky jsou horší.  
 
Dále přítomní diskutovali o: 
- nízkém počtu policistů na dálničním oddělení, optimální stav by byl 70 policistů; 
- průjezdných vahách pro kamiony (spíše neúčelné); 
- objízdné trase na D2; 
- kriminální činnosti na odpočívkách D1 – organizované gangy (spíše zahraniční) na vykrádání 

vozů. Objasněna je 1/3 případů z cca 100 případů. Část prostoru na odpočívkách je 
monitorována kamerami. Josef Pokorný se dotázal na zkušenosti s využíváním KDS obcí, 
jejichž územím prochází D1, které jsou umístěny na přístupových komunikacích. David Jirák 
reagoval, že tyto KDS jsou využívány a jsou přínosem k omezování kriminality na D1. 

- návrhu Marty Vencovské na dotační titul, i v rámci Fondu Vysočiny, „Školení řidičů amatérů“. 
Jan Slámečka konstatoval, že je to dobrý záměr, ale může se minout účinkem, protože toto 
školení navštíví spíše ukáznění řidiči a vyjádřil obavu z financování z prostředků Kraje 
Vysočina. Zmínil tzv. Fond záchranářů, ze kterého je 15% poskytováno na preventivní 
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programy. Jan Murárik doplnil, že finanční prostředky by na tento záměr mohly být 
poskytnuty i z preventivního opatření BESIP (odbor dopravy); 

- problematice alkoholu u řidičů. Na D1 jsou to spíše ojedinělé případy. Jan Kostečka 
informoval, že na ostatních silnicích v kraji bylo zjištěno 160 řidičů pod vlivem alkoholu. 
V Kraji Vysočina je zjištěn nejvyšší počet řidičů pod vlivem alkoholu nad 1,5 promile.  

 
Usnesení 14/04/2014/BK 
Bezpečnostní komise rady kraje 
bere na vědomí 

 informace o činnosti DO PČR ve struktuře KŘ Policie Kraje Vysočina, personální 
a technické vybavení; 

 dosavadní zkušenosti s vlivem probíhajících oprav dálnice D1 na provoz a dopravní 
situaci, včetně zkušeností ze zásahové činnosti složek IZS.  

Usnesení bylo přijato 7 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 

6. Rozprava;  
Jan Slámečka podal informace z oblasti zásahu IZS a speciálních jednotek z celé ČR, při zřícení 
mostního objektu Golčův Jeníkov – Chotěboř v místě přemostění vodního toku Hostačovka 
ve Vilémově, a vyzdvihl jejich součinnost a vysokou profesionální úroveň. 
 
Jan Murárik  informoval o poradě ohledně plánu zimní údržby dne 15. 10. 2014.  
 
 
Závěr 
Jan Slámečka poděkoval npor. Mgr. Davidu Jirákovi za zabezpečení návštěvy členů BK 
na Dálniční oddělení PČR Velký Beranov. 
Přítomným členům BK poděkoval za aktivní účast, popřál všem hezký den a ukončil jednání. 
Zasedání bezpečnostní komise č. 5/2014 je naplánováno na 4. listopadu 2014 od 13:00 h 
v objektu Městské policie Jihlava. 
 
 
Na závěr členové BK absolvovali prohlídku operačního střediska dálničního oddělení PČR Velký 
Beranov a byli seznámeni s technickým vybavením dálničního oddělení. 
 
 
 
 
 
 
Jan Slámečka 
předseda Bezpečnostní komise Rady Kraje Vysočina 
 
 
 
 
Jan Murárik 
tajemník Bezpečností komise Rady Kraje Vysočina 
 
Zpracovala a zapsala: Zuzana Škrdlová dne 16. září 2014. 


